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Referat skolebestyrelsesmøde  

Torsdag den 21. marts, kl. 17.00 – ca. 21.10 

Personalerummet på Borupgårdskolen 

 

 

Deltagere  Afbud 

Formand Birgit Mørup (BO)  

Næstformand Jesper Hersbro (RØ)  

Forældrerepræsentanter Nikolaj Hvingtoft Hansen (BO)  

 Morten Grauballe (RØ) x 

 Martin Damhus (SN)  

 Malene Frost (D-klasser) X 

 Pernille Robertson (SN)  

 Mette Starch Truelsen (BO)  

 Vakant (L-klasser)  

Medarbejderrepræsentant Marketta Noomi Louise Sanders  

 Kristian Tougaard Olesen x 

 Mette Ekelund   

Suppleant Jesper Petersen (suppl.)  

Elevrepræsentanter BO: Freja og Bertram x 

 SN: Vilfred  x 

 RØ: William  x 

 (LØV/D-klasser)   

Eksterne repræsentanter Frank S. Jensen x 

 Vakant  

Politisk repræsentant Lisbeth Læssøe (observatørstatus) x 

Sekretariat (ledelse) Tanja Steffe Nøhr (skoleleder)  

 Dorte Lendal (souschef + SN)   

 

Der serveres aftensmad og vand til mødet. 

 

1. Kl. 17.00 – 18.00: Det digitale liv 

Møde mellem kontaktforældre, skolebestyrelse og Børns Vilkår. 

 

Børns Vilkår styrede en proces, hvor kontaktforældrene kom med input til skolebestyrelsen.  

 

2. Kl. 18.00 – 18.30: Skolebestyrelsen spiser 

 

3. Kl. 18.30 – 19.30: Det digitale liv 

Skolebestyrelsen og Børns Vilkår drøfter skolebestyrelsens fremtidige holdning til digital 

dannelse. 

 

Skolebestyrelsen drøftede forældrenes input og besluttede, at der fremadrettet skal arbejdes 

på, hvor skolebestyrelsen skal: 

 

1) Opsætte mål for arbejdet med digital dannelse 

2) Synliggøre de indsatser, der allerede er i gang eller som sættes i gang fremadrettet. 
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Formand og sekretariat udarbejder et oplæg til, hvordan skolebestyrelsen kan komme videre 

med denne proces på kommende bestyrelsesmøder.  

 

 

4. Kl. 19.30 – 19.35: Godkendelse af ordinær dagsorden  

Dagsordenen er godkendt. 

 

5. Kl. 19.35 – 19.45: Økonomi – resultat 2018  

Skolens økonom Gabriela Gestafes og skoleleder Tanja Steffe Nøhr gennemgår årets resultat. 

 

Gabriela var forhindret i at deltage. Tanja visteresultat for 2018. Skolen gik samlet ud med et 

mindreforbrug på 1,5 mio. kr., som skyldes præmien på 1,5 mio. kr., som vi har fået af 

Undervisningsministeriet i forbindelse med det opnåede elevløft i dansk og matematik. Beløbet 

er overført til 2019.  

 

6. Kl. 19.45 – 20.00: Økonomi – budget 2019  

Skolebestyrelsen skal jf. folkeskolelovens § 44, stk. 3 godkende skolens budget og fagbudget. 

Skolens økonom Gabriela Gestafes og skoleleder Tanja Steffe Nøhr gennemgår ledelsens 

overordnede budget og budget for undervisningsmidler for 2019. Desuden vises 

elevtalsudviklingen på skolen (forventede indtægter). 

 

Tanja gennemgik overordnet budget for 2019 med fokus på den samlede bundlinje. Budgettet 

blev godkendt. 

 

Tanja gennemgik overordnet budget for undervisningsmidler 2019 samt budgettet for de 

enkelte fagområder. Budgettet de seneste tre år er nogenlunde på samme niveau. Dog bliver 

det blevet dyrere pr. elev, når elevtallet falder. Skolebestyrelsen godkendte budgettet for 

undervisningsmidler 2019.  

 

Tanja gennemgik også udviklingen i elevtallet. Det er skolens vigtigste nøgletal, da antallet af 

elev afgør skolens økonomi.  

 

Skolebestyrelsen besluttede, at de fremover vil følge med i den samlede bundlinje og 

nøgletallet omkring elever. Hvis skolebestyrelsen ønsker særlig indsigt i særlige områder af 

budgettet, siger de til, så vil ledelsen forberede specifikke oplæg.  

 

7. Kl. 20.00 – 20.10: Gennemgang af lovændring på folkeskoleområdet  

Hvad indeholder den og hvornår forventes den vedtaget – samt hvad den betyder for vores 

skole. 

 

Der er med dette referat sendt et powerpoint med, hvori det fremgår, hvad vi allerede gør i 

forhold til de områder, der ligger i den nye justering af folkeskolen. 

 

 

8. Kl. 20.10 – 20.50: Godkendelse af timeplan og skoledagens struktur 

Skolebestyrelsen skal godkende elevernes timeplan. Daglig Pædagogisk Leder Morten Sieling og 

daglig pædagogisk leder Dorte Lendal gennemgår ledelsens oplæg til timeplanen for skoleåret 

2019/2020 og skemaudkast. 
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Der er særligt store ændringer for udskolingen som følge af ny lovgivning og som følge af 

fremtidig efterlevelse af skolebestyrelsens princip om klassedannelse – også i udskolingen.  

 

Skolebestyrelsens rolle er, at fastsatte princip for undervisningens organisering (se nedenfor). 

De seneste år har skolebestyrelsen dog i stedet godkendt den reelle timefordelingsplan og 

skoledagens struktur, da der endnu ikke er udarbejdet princip.  

 

Vi gør sådan igen i år, men har naturligvis principdrøftelse på opgavelisten. 

 

Skolen følger de nye rammer for justeringer af folkeskolen. 

 

Skolen styrker matematikundervisningen med én lektion på flere årgange.  

 

Elevpauserne for indskolingen og mellemtrinnet er afkortet, da skolen oplever, at eleverne ikke 

trives med den meget elevstyrede tid. Et skolebestyrelsesmedlem giver udtryk for en 

bekymring for, om børnene kan nå at spise, når spisepausen afkortes fra 30 minutter til 25 

minutter og henviser til beretninger om, at eleverne med den nuværende pauses længde ikke 

har tid til at spise og drikke nok. Den nuværende spisepause ønskes på den baggrund fastholdt.  

 

På mellemtrinet arbejdes der med, hvordan den undervisning bedst muligt tilrettelægges, så 

placeringen af timerne understøtter det indhold, der ønskes at arbejde med. 

 

Skolebestyrelsen godkender både timeplan og skoledagens struktur. 

 

Dog kan skolebestyrelsen ikke godkende for idrætsklasserne endnu, da der skal findes en 

løsning på hvordan timeplanen både kan tilgodese disciplintræningen og kravet om de praktisk-

musiske valgfag.  

 

Morten informerer skolebestyrelsen om den måde valgfagene struktureres på fra kommende 

skoleår. Undervisningen i de almindelige fag organiseres i stamklasser. Udskolingen går dermed 

bort fra, at klasserne dannes efter linjeønsker. Eleverne i udskolingen vælger fortsat 

valgfagspakker efter interesse. Det er med den nye lovgivning et krav, at eleverne skal vælge 

et praktisk-musisk valgfag, og at skolen skal tilbyde håndværk og design til de elever, der 

ønsker det. Dele af undervisningen i disse fag vil komme til at foregå ude af huset, herunder 

særligt på Ungdomsskolen. De praktisk-musiske fag bliver prøvefag.  

 

Skolebestyrelsen bakker meget op om den nye organisering og synes, det lyder rigtig godt. 

 

§ 44. Bekendtgørelse lov om folkeskolen 
Stk. 2. Skolebestyrelsen fastsætter principper for skolens virksomhed, herunder om 
1) undervisningens organisering, herunder elevernes undervisningstimetal på hvert klassetrin, skoledagens længde, understøttende 
undervisning, holddannelse, samarbejder efter § 3, stk. 4, 1. pkt., eventuel undervisning efter § 5, stk. 4, udbud af valgfag, 
specialundervisning på skolen og elevernes placering i klasser 

 

 

9. Kl. 20.50 – 21.00: Orientering om dispensationsansøgning  

Skolens ledelse har ansøgt Børne- og Uddannelsesudvalget om dispensation i forhold til 

beslutningen om 24 elever i hver klasse i forbindelse med kapacitetstilpasning af skolens 

økonomi til antallet af klasser.  
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Der vil pr. 1. maj være tre 1. klasser på Borupgårdskolen med henholdsvis 24, 24 og 25 elever i 

hver.  

 

 Ledelsen orienterer om processen og forældreinddragelsen. Procesplan er sendt til 

 skolebestyrelsen på mail. 

 

 Skolebestyrelsen blev orienteret. Dispensationsansøgningen er godkendt af Børne- og 

 Uddannelsesudvalget.  

 

10. Kl. 20.55 – 21.00: Elevers ferie udenfor skolernes feriekalender 

Henvendelse om ferier uden skolernes feriekalender. Skolebestyrelsen orienteres om 

henvendelsen. Punktet realitetsbehandles på et kommende møde, hvor der tages en mere bred 

drøftelse af elevfravær. 

 

 Punktet blev kort vendt, og skolebestyrelsen beslutter at vende tilbage på næste møde.  

 

11. Kl. 21.05 – 21.10: Trivselsmåling personale 

Ledelsen fremlægger overskrifterne i resultaterne. Trivselsmålingen behandles mere indgående 

på det kommende skolebestyrelsesmøde.  

 

OBS: Der er tilføjet to nye punkter på listen over skolebestyrelsens principarbejde. Det er et punkt om 

miljøpolitik og et ønske om et princip for psykisk og fysisk vold. 

 

Næste møde: Trivselsmåling for personalet, princip for samarbejdet mellem skole og hjem, elevfravær 

(herunder grundet ferier uden for skolernes feriekalender). 

 

 Tanja fortæller om de grundlæggende tre gode ting og de tre mest udfordrede i målingen. 

 Punktet tages op igen. 

 

 Desuden orienterede Tanja om, at Arbejdstilsynet har været på besøg på Borupgårdskolen, og 

 at de påtænker at give skolen et påbud om høje følelsesmæssige belastninger i arbejdet. Tanja 

 fortæller, at det ligner en tendens, at de skoler med et blandet elevgrundlag, som AT besøger, 

 efterfølgende får et påbud omkring høje følelsesmæssige belastninger. Derfor har Tanja løftet 

 problemstillingen internt i kommunen.  

 

12. Eventuelt 

 Birgit sender formandens årsberetning ud på video på facebook. 

 Jon Sigbert Sorth er ansat som SFO-leder. 

 Mette har været på læringsfestival og fortalte om dette.  

 

 

Datoer for skolebestyrelsesmøder i 2019 

15. januar, 21. marts, 25. april, 21. maj, 19. august, 1. oktober og 28. november 
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